
 
 

 

 

 

Enkhuizen op de goede weg in moeilijke tijden      

 

 

 

Landelijke ontwikkelingen 

De wereld is in beroering. En daarmee ook Europa, Nederland en Enkhuizen. 

Wanneer het waait in Brussel of Den Haag stormt het flink rondom haar inwoners. De verwachting is 

dat de wind afneemt naarmate je verder weg raakt van de storm maar het tegendeel is waar. Het 

politieke klimaat is instabiel. De klimaatverandering treft niet alleen ons weer maar ook onze 

maatschappij.  

En dat heeft zijn weerslag op de mensen om ons heen.  

Het afgelopen jaar was een heftig jaar. De vluchtelingenproblematiek, de crisis die langdurig 

aanhoudt met de daarmee gepaard gaande bezuinigingen, de verharding van de maatschappij, de 

toenemende polarisatie op meerdere terreinen, de decentralisaties, de SED-fusie en ga zo maar 

door. De economie is kwetsbaar, de sentimenten lijken belangrijker dan ooit, de 

vluchtelingenproblematiek en recentelijk de Brexit laat beurzen en koersen op hol slaan.  

Met het ‘samen de trap op en samen de trap af’ principe neemt de onzekerheid, ook voor de 

gemeente, weer toe.  

  

 

Waar staan wij voor 

We zijn inmiddels halverwege de raadsperiode en voor ons ligt de kadernota 2017.  

Inmiddels de 4e op rij van een college waar een wethouder van de SP deel van uitmaakt.  

De kernwaarden van de SP zijn menselijke waardigheid, gelijkwaardigheid en solidariteit.  

Vorig jaar sprak ik over de groeiende kloof tussen arm en rijk, werkend en werkeloos, ziek en gezond, 

jong en oud, allochtoon en autochtoon. De kloof is niet verkleind, integendeel de kloof tussen 

verschillende bevolkingsgroepen is gegroeid. En dat is voor de SP onverteerbaar. Onze inzet zal zijn 

om, daar waar mogelijk en daar waar het in onze macht ligt, de kloof te dichten.  

Door de aanhoudende crisis raken steeds meer mensen in de schulden. Door verlies van werk, 

teruggang in uitkering, of echtscheiding, waardoor de woning met schuld verkocht moet worden.  

Een mens blijft een mens die menswaardig behandeld hoort te worden ongeacht de situatie waarin 

deze mens zich bevindt. Door de verharding in de maatschappij dreigen we de mens uit het oog te 

verliezen. Dat is voor de SP onverteerbaar.  

Waar regels niet deugen en verkeerd uitpakken moeten we repareren. Het is onverteerbaar dat we 

jongeren onder de 27 met een eigen huishouding een wachttijd opleggen wanneer hun flexcontract 

stopt, in afwachting van het volgende flexcontract voor een onzeker aantal uren. We jagen hen òf de 

schulden òf de criminaliteit in. Slechts een van de voorbeelden. Wij zullen uit alle macht proberen 

om dit te keren. De weg naar andere fracties, ook binnen de andere 6 West-Friese gemeenteraden, is 

eenvoudiger begaanbaar doordat we hen vaker spreken via de bijeenkomsten van de ‘Raden aan 

zet’.  Hele nuttige bijeenkomsten waaruit ook andere initiatieven ontstaan.  

 



 

 

 

Sociaal Domein 

Nederland staat inmiddels niet meer in de top 10 van landen die de rechten van kinderen goed heeft 

geregeld. Op de kinderrechten ranglijst zijn we gedaald van de 2e naar de 13e plaats. Er groeien meer 

kinderen op in armoede en de toegang tot de jeugdzorg is in sommige gemeenten niet goed 

geregeld.  

Wij complimenteren het college met het vasthouden aan een zo sociaal mogelijk beleid.  

Maar ook de  positionering van het stadsteam, dat zich kan richten op de benodigde zorg en zich 

minder hoeft te laten leiden door het beschikbare budget is een schot in de roos gebleken.  

 

 De SP heeft er vertrouwen in dat het college dit beleid verder zal uitbouwen.  

In eerste instantie was door kabinet van VVD-PvdA de keuze gemaakt om drie jaar het budget voor 

het Sociaal Domein te oormerken, maar heeft daar uiteindelijk toch vanaf gezien.  

In Enkhuizen heeft de raad besloten om budget wat nog niet is uitgegeven wel in een reserve Sociaal 

Domein te laten vloeien. Niet om het daar op te potten maar omdat het misschien nog hard nodig is. 

Pas na enige jaren zal duidelijk zal zijn hoe de takenoverheveling daadwerkelijk uitpakt.  Een 

verstandig besluit, want we zijn er nog lang niet. 

Zoals ook in het coalitieakkoord ‘Samen Stelling voor stad en zorg’ is benoemd ligt er een taakstelling 

op het gebied van preventie. Dat dit college inzet op meer voorliggende voorzieningen op het gebied 

van onderwijs en welzijn om de problemen eerder op het spoor te komen heeft volledig de 

instemming van de fractie van de SP. Voorkomen is nog steeds beter en goedkoper dan genezen.  

 

Regelmatig wordt over Enkhuizen gesproken als zijnde een regiegemeente. Daarbij ontstaat altijd het 

beeld dat Enkhuizen als regiegemeente meer taken moet afstoten. Nooit komt bij een 

regiegemeente ter sprake dat er taken bij komen. Deze discussie wil de fractie van de SP graag aan. 

Met de overheveling van taken vanuit de landelijke en provinciale overheden naar de gemeente toe 

zal deze discussie gevoerd moeten gaan worden. Van de gemeente wordt verwacht dat zij van 

dichtbij beter kunnen beoordelen welke zorg nodig is. Daar staat de SP helemaal achter. Maar van 

gemeenten wordt wel verwacht om te realiseren wat de landelijke overheid niet voor elkaar kreeg, 

namelijk dezelfde of meer zorg voor minder geld. Dit vraagt een andere aanpak. Wanneer de zorg 

uitsluitend aan ‘de markt’ wordt overgelaten en de gemeente alleen maar de knip hoeft te trekken 

gaat ook deze aanpak niet brengen wat men beoogt.  

Inmiddels kan wat de fractie van de SP betreft de conclusie getrokken worden dat ‘de markt’ ons op 

het gebied van zorg en ondersteuning niet heeft gebracht wat velen in dit land hadden verwacht. Ik 

noem u maar even het debacle van de thuiszorg. Trouwens in Enkhuizen ook heel netjes opgelost 

door dit college. Wij horen op de straat veel lof over deze aanpak.  

 

 

De economie 

We hebben hoge verwachtingen van de ontwikkelingen van het REZ. Het aantal inschrijvingen op de 

aanbesteding viel tegen maar zoals het er nu uitziet zal de ontwikkeling toch doorgang vinden. De 

ondernemers in de stad zitten met smart te wachten op de economische spin-off die dit met zich 

mee zal brengen. Want ook de ondernemers zijn zwaar getroffen door de crisis. Zoals in de 

nieuwsbrieven van het OFE te lezen valt zijn ze positief over deze ontwikkelingen en het feit dat er 

eindelijk voortgang zit in dit dossier.  



Een stichting stadsmanagement is absoluut noodzakelijk om de ondernemers met de neuzen 

dezelfde kant op te krijgen. Daarvoor is het volgens onze fractie van belang dat ondernemers ook 

inzien dat oud zeer opzij geschoven moet worden en men inziet dat 1+1 3 kan zijn als de wil er maar 

is. En daar ziet het er nu wel naar uit.  Er zijn volop ontwikkelingen gaande die de komende jaren hun 

uitwerking zullen krijgen en die onze steun verdienen als de samenwerking goed op gang is gekomen.  

 

Een van de pijlers van de stadsvisie is het toerisme. Het beleid wat hierop ontwikkeld moet worden 

n.a.v. de routekaart naar de toekomst zal niet zonder inzet van middelen kunnen. Wij willen graag 

een gastvrije, aantrekkelijke stad zijn. Niet alleen in de zomer- maar ook in de wintermaanden.  De 

stad op de kaart zetten in de wintermaanden is iets wat de aandacht vraagt. De slogan Holland boven 

Amsterdam spreekt ons aan. De overloop van toeristen in onze hoofdstad willen we voor een deel 

graag hier ontvangen. Want Holland stopt niet bij Amsterdam, ook niet in de wintermaanden. Graag 

horen we welke plannen in samenwerking met de DMO hiervoor uitgewerkt worden. De bundeling 

van kennis en middelen in deze organisatie om West Friesland op de kaart te zetten en hiermee meer 

bezoekers naar onze regio te trekken is een uitstekend initiatief. We spreken de hoop uit dat dit wel 

zal leiden tot concrete stappen. Op één van de bijeenkomsten van de ‘Raden aan Zet’ is een 

presentatie gegeven, waarbij de focus lag op bijeen brengen van bestaand beleid en geen geheel 

nieuw beleid ontwikkelen. Maar wat ons het meest aansprak was de slagkracht. We vragen de 

wethouder de vaart erin te houden.  

  

 

De kadernota en het onderhoud 

Een financieel gedegen beleid is een sluitende begroting en een sluitend meerjarenperspectief.  

Een lastige opgave in een tijd waarin er nog geen eind aan de bezuinigingen lijkt te komen. Toch is 

het ook dit jaar weer mogelijk gebleken. Zoals in het coalitieakkoord is afgesproken blijft ook dit jaar 

de verhoging van de OZB beperkt tot het inflatiepercentage.  

Hier en daar moet een noodverband worden gelegd, zoals bijvoorbeeld een onttrekking uit de 

algemene reserve vanwege het eerder moeten uitbetalen van het vakantiegeld. Dit zijn besluiten van 

overheidswege genomen die dan met dit noodverband moeten worden opgelost. Het heeft de 

instemming van onze fractie.  

De reservepositie van de gemeente Enkhuizen is redelijk. De fractie van de SP is nooit tegen het 

inzetten van reserves in mindere tijden geweest. De restrictie die wij daarbij aangaven was, dek 

structurele uitgaven niet met een uitname uit de algemene reserve. Er wordt door het college 

voorgesteld om een deel van de algemene reserve in te zetten voor meer incidentele uitgaven dan 

alleen het eerder te betalen vakantiegeld. De grootste uitname is de afschrijving van de 

vervangingsinvesteringen in 2015.  

Het onderhoud van de stad kost veel geld. Nu de vervangingsinvesteringen van overheidswege met 

ingang van 2016 geactiveerd moeten worden lijkt dit op de korte termijn wat lucht te geven. Zoals 

het college zelf ook aangeeft blijft het ook in de toekomst lastig om de benodigde middelen voor 

vervanging van de kapitaalgoederen te vinden. Het voorstel van het college om afspraken te maken 

om bijvoorbeeld 50% van positieve exploitatieresultaten uit de toekomst in te zetten voor het 

toekomstige onderhoud kan op onze instemming rekenen.  

Daarom kunnen wij ook akkoord gaan met het ten laste van de algemene reserve brengen van de 

vervangingsinvesteringen die in 2015 zijn gedaan voor een bedrag van € 713.000. Hiermee wordt 

voor een bedrag van € 61.000 meer ruimte gecreëerd voor toekomstige investeringen in de stad.  

We zullen alles op alles moeten zetten om het onderhoud van de stad ook voor de toekomstige 

generatie betaalbaar te krijgen en te houden. En dat is een proces wat strikt bewaakt moet worden 

en waar wij als raad nauw bij betrokken willen worden en blijven om zo te voorkomen dat we over 



een aantal jaren weer in dezelfde situatie terecht komen en het onderhoud deels niet meer kunnen 

betalen. Waar bespaart kan worden moeten we keuzes maken. Maar we vragen het college ook om 

te kijken naar andere, goedkopere maar minstens zo praktische  oplossingen. Om een voorbeeld te 

noemen: de beschoeiing in een waterrijke stad als Enkhuizen. Moet overal de beschoeiing vervangen 

worden of kijken we net als bij onze buurgemeente ook naar alternatieven op het gebied van de 

oeverbeschermingen?  

Maar zoals eerder in deze raad ter sprake kwam wordt het tijd voor een taakstelling voor het budget 

wat naar het zwembad gaat. We zien het voorstel van het college hiervoor graag tijdig tegemoet, 

zodat dit meegenomen kan worden in de programmabegroting voor 2017.  

 

Tot slot 

Vorig jaar eindigden we de Algemene Politieke Beschouwingen met onze teleurstelling uit te spreken 

in de houding van een deel van de oppositie.  

Deze stad heeft in deze lastige tijden een doortastend bestuur nodig. Een bestuur wat het belang van 

de stad en haar inwoners in het oog houdt en het beste met hen voor heeft. Daarom zijn wij 

verkozen tot het pluche. Niet uitsluitend met als doel om dit college naar huis te sturen. Daar is de 

burger, de ondernemer en de toerist niet bij gebaat.  

Vorig jaar nodigden wij u ook uit om constructief mee te denken. De fractie van de SP is verheugd om 

te constateren dat een aantal partijen de uitnodiging heeft aangenomen.  

Wij nodigen u nogmaals uit om samen te werken op en mee te denken over de inhoud van plannen 

die bijdragen aan een mooie toekomst voor Enkhuizen, haar inwoners en bezoekers.  

Rest ons nog om het college, het ambtenarenapparaat en collega’s te bedanken voor de 

samenwerking. 

 

 

Namens de fractie SP Enkhuizen, 

 

 

 

Margreet Keesman 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


